
Protokół Nr II/2014
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 8 grudnia 2014 r.

 
Ad 1. Otwarcie sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła II sesję Rady
Gminy  Barciany.  Powiedziała,  że  sesja  została  zwołana  przez  wykonującego  Postanowienie
Komisarza Wyborczego w Olsztynie Wójta Gminy Barciany – Pana Ryszarda Kozyrę, którego
powitała.  Powitała następnie sekretarza Gminy – Annę Tereszko,  Skarbnika Gminy – Marię
Pyrcz,  małżonkę  Pana  Wójta   -  Annę  Kozyra,  nowo  wybranych  radnych  powiatowych,
Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach wraz z współpracownikiem, Komendanta
OSP Drogosze, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, Przewodniczącą
Gminnej  Komisji  Wyborczej  w  Barcianach  –  Panią  Dorotę  Bączkowską.  Powitała  następnie
radnych.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum).

Na podstawie listy obecności  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas  stwierdziła  quorum  –  14  obecnych  radnych.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy Barciany.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum).
3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej zaświadczenia o wyborze.
4. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Barciany.
5. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Barciany.   

Ad  3. Wręczenie  przez  Przewodniczącego  Gminnej  Komisji  Wyborczej  zaświadczenia  o
wyborze.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą
Gminnej Komisji Wyborczej w Barcianach – Panią Dorotę Bączkowską o wręczenie Wójtowi
Gminy zaświadczenia o wyborze. 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Barcianach – Pani Dorota Bączkowska odczytała
treść  zaświadczenia  o wyborze  Pana Ryszarda  Kozyra  na  Wójta  Gminy Barciany.  Następnie
wręczyła Wójtowi Gminy Barciany to zaświadczenie.  

Ad 4. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Barciany.

Z kolei  Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
przechodzimy do kolejnego punktu jakim jest złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta
Gminy  Barciany.  Poprosiła  wszystkich  o  powstanie,  bowiem  nowo  wybrany  Wójt  złoży
ślubowanie.
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Nowo wybrany Wójt Gminy Barciany - Ryszard Kozyra złożył wobec Rady Gminy ślubowanie o
następującej treści: „Obejmując urząd Wójta Gminy Barciany uroczyście ślubuję, że dochowam
wierności  prawu,  a  powierzony  mi  urząd  sprawować  będę  tylko  dla  dobra  publicznego  i
pomyślności mieszkańców Gminy Barciany. Tak mi dopomóż Bóg”.  

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała i jako pierwsza złożyła gratulacje Wójtowi Gminy
Barciany- Ryszardowi Kozyra.       

Następnie  nowo  wybranemu  Wójtowi  gratulacje  złożyły  Sekretarz  oraz  Skarbnik  Gminy,
Komendant Placówki Straży Granicznej w Barcianach wraz z współpracownikiem, Dyrektorzy
Zespołów   Szkół,  Komendant  OSP   oraz  funkcjonariusz  Placówki  Straży  Granicznej  w
Barcianach, radni powiatowi.

Z kolei głos zabrał Wójt Gminy Barciany- Ryszard Kozyra. Podziękował za kwiaty, za życzenia,
Serdecznie podziękował wyborcom za udział  w wyborach. Złożył  na ręce swojej  małżonki  -
pełnomocnikowi komitetu wyborczego i przekazał jej kwiaty.  Przekazał następnie kwiaty dla
byłej  radnej  Beacie  Górskiej,  która  pracowała  na   rzecz  komitetu  Wójta.  Podsumował,  że
poprzednia  kadencja  to  porządnie  wykonana  praca.  Uważa,  że  swoja  pracą,  wizerunkiem
będziemy  przyciągać  inwestorów.  Powiedział,  także,  że  kolejnym  kierunkiem  prac  będzie
wsparcie  osób  starszych  oraz  maksymalne  inwestowanie.  Uważa,  że  współpraca  w  ubiegłej
kadencji była wzorcowa i sądzi, że tak będzie w tej. Zrobi wszystko, by służyć radzie, spełniać
postulaty w miarę możliwości. Podziękował za kwiaty i przybycie. Dodał, że formalnie mandat w
Powiecie przejmie po nim Pan Hansi Jurgen Malecki. Poprosił następnie Wiceprzewodniczących
Rady Gminy o wręczenie radnym laptopów.    

Głos zabrała następnie Pani Anna Kozyra,  która powiedziała,  że jako pełnomocnik wyborczy
prowadziła druga już kampanię wyborczą. Pogratulowała wszystkim radnym wyboru.   

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
na jej ręce wpłynął wniosek od Wójta Gminy Barciany o wprowadzenie projektów uchwał do
porządku  obrad  sesji.  Przedstawiła  ten  wniosek,  a  następnie  poddała  go  pod głosowanie.  W
głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. Zapytała następnie, kto
jest za przyjęciem porządku obrad po zmianach. W głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami
za przyjęto porządek obrad po zmianach. Przedstawiła następnie porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy Barciany.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum).
3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej zaświadczenia o wyborze.
4. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Barciany.
5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na lata 2014-2030.
6. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 
7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  członka  Komisji  Rewizyjnej  i  powołania  nowego
członka Komisji Rewizyjnej oraz zmiany Uchwała Nr I/4/2014 Rady Gminy Barciany z dnia 1
grudnia 2014 r. w sprawie wyboru Komisji Rewizyjnej.
8.  Projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  „Programu  współpracy  Gminy  Barciany
z organizacjami pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o
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działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015”.
9. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Barciany.   
  

Ad 5-6. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
przed  obradami  sesji  odbyło  się  wspólne  posiedzenie  Komisji.   Poprosiła  następnie   Panią
Skarbnik  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Skarbnik Gminy – Maria Pyrcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie  po stronie
dochodów i wydatków. .  Powiedziała, że zmiany wynikają m.in. z podpisanego porozumienia ze
Starostą w sprawie zimowego utrzymania dróg, wpływy z podziału subwencji oświatowej dla
szkół,  przeniesienia  między paragrafami  na  wniosek Dyrektora  Zespołu  szkół  w Barcianach.
Dodała w kwestii zawartego porozumienia ze starostą w kwestii zimowego utrzymania dróg, że
środki są ustalone w takiej samej wysokości jak w poprzednim sezonie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-
2030 oraz projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-2030 oraz projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata
Matusiak – 6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-
2030 oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia
Gbur  -   6 członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały w sprawie  zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2014-
2030 oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji, a następnie odczytała treść projektu uchwały
w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy
Barciany na lata 2014-2030 i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała treść
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projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok i poddała go pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  odwołania  członka  Komisji
Rewizyjnej i powołania nowego członka Komisji Rewizyjnej oraz zmiany Uchwała Nr I/4/2014
Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  1  grudnia  2014  r.  w  sprawie  wyboru  Komisji  Rewizyjnej.
Powiedziała,  że  podczas  wspólnego  posiedzenia  komisji  Wiceprzewodniczący  Wiesław
Gajdowski  wyjaśnił  tę  kwestie.  Na jej  ręce  wpłynęło  oświadczenie  Wiesława Gajdowskiego.
Odczytała treść tego oświadczenia.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski  zabrał  głos  i  powiedział,  że  złożył
oświadczenie o rezygnacji w pracy Komisji Rewizyjnej, chociaż bardzo chciał w niej pracować.
Nie pozwala mu na to prawo, bowiem zgodnie z art. 18a ustawy o samorządzie gminnym radny,
będący  członkiem  Komisji  Rewizyjnej,  nie  może  równocześnie  pełnić  funkcji
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Powiedziała, że radni wypowiedzieli się i na członka Komisji został zaproponowany
radny Grzegorz Całuch, który wyraził zgodę. Poddała pod głosowanie propozycje, by członkiem
Komisji  Rewizyjnej  został  radny  Grzegorz  Całuch.   W  głosowaniu  jawnym  14  radnych
głosowało za przedstawiona propozycją.  Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława
Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu  uchwały  w odwołania  członka  Komisji
Rewizyjnej i powołania nowego członka Komisji Rewizyjnej oraz zmiany Uchwała Nr I/4/2014
Rady Gminy Barciany z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie wyboru Komisji Rewizyjnej i poddała
go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu
uchwały,  głosów  wstrzymujących  się  i  przeciw  nie  było   (uchwała  stanowi  załącznik  do
protokołu).

Ad 8.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji jest  projekt uchwały  w sprawie: przyjęcia „Programu współpracy
Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3
ustawy o  działalności  pożytku  publicznego  i o wolontariacie  na  rok  2015”.  Poprosiła  panią
Emilę Żelichowską  o omówienie tego projektu.   

Pracownik Urzędu Gminy w Barcianach – Emilia Żelichowska omówiła projekt tej  uchwały.
Powiedziała,  że niniejszy projekt  uchwały wynika  z zapisów ustawy o działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie, gdzie art. 5a mówi, iż organ stanowiący uchwala po konsultacjach
roczny  program  współpracy.  Gmina  Barciany  współpracuje  z  organizacjami  pozarządowymi
(  stowarzyszeniami),  a  Program  Współpracy  reguluje  m.in.  zasady,  cele,  zakres  oraz  formy
współpracy,  a  także  priorytetowe  zadania  publiczne.  Dodała,  że  Program  współpracy  został
poddany  konsultacjom  –  był  umieszczony  na  stronie  internetowej  Gminy  w  okresie  od  10
listopada  do  24  listopada.  Nie  zgłoszono  żadnych  uwag,  wniosków  czy  propozycji  do  tego
Programu.  
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W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie:  przyjęcia
„Programu  współpracy  Gminy  Barciany  z organizacjami pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok
2015”.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch -4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w  sprawie:  przyjęcia „Programu współpracy Gminy
Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015”.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata
Mateusiak – 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  sprawie:  przyjęcia
„Programu  współpracy  Gminy  Barciany  z organizacjami pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok
2015”.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia
Gbur  -   6 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  sprawie:  przyjęcia
„Programu  współpracy  Gminy  Barciany  z organizacjami pozarządowymi  oraz  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok
2015”.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji, a następnie odczytała treść projektu uchwały
sprawie: przyjęcia „Programu współpracy Gminy Barciany z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie na rok 2015” i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
podczas  wspólnego posiedzenia  komisji  zapoznała  radnych ze  skargą  byłego już pracownika
GOPS-u na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach. Rada
Gminy obowiązana jest  odnieść się do tej  kwestii.  Pani Sekretarz przedstawiała informację z
protokołu  kontroli  Państwowej  Inspekcji  Pracy.  Skarga  jest  wieloaspektowa.  Dodała,  że
przekazuję tę sprawę do rozpatrzenia dla Komisji Rewizyjnej. Na najbliższej sesji przedstawiony
zostanie efekt pracy tejże Komisji.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że
radni, również podczas wspólnego posiedzenia komisji  zostali zapoznani z pismami z Kancelarii
Adwokackiej Bosiacki i Wspólnicy, która reprezentuje panią Jolantę Wasilewską, właścicielkę
Przedszkola  Niepublicznego  „Biedronka”.  Pisma  wzywaja  do  usunięcia  naruszeń  prawa  w
uchwałach. Poprosiła o zabranie głosu przez Sekretarza Gminy w sprawie 3 wezwań właścicielki
przedszkola Niepublicznego „Biedronka” do usunięcia naruszenia prawa.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  na  ręce  Przewodniczącej  Rady  Gminy
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wpłynęły  3  wezwania  do  usunięcia  naruszenia  prawa.  Przypomniała,  że  uchwała  w sprawie
dotacji  Rada Gminy podjęła 28 czerwca 2012 r. oraz dwie zmiany tej uchwały. Dodała, że Rada
ma 2 możliwości:  udzielić odpowiedzi lub sposób milczący, przeczekać,  by sąd rozstrzygnął.
Wyjaśniła,  że  uchwały  były  kontrolowane  przez  Wydział  Prawa  i  Nadzoru  Wojewody  oraz
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nie było do nich zastrzeżeń.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  powiedziała,  że była
dyskusja na ten temat na wspólnym posiedzeniu.  Zapytała, czy ktoś chce wypowiedzieć się na
ten temat.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który powiedział,  że w
poprzedniej kadencji także Rada spotkała się z podobna sytuacją. Stanowisko Rady było takie, by
nie udzielać żadnej odpowiedzi, a przekazać do rozwiązania władzy sądowniczej. Uważa, że to
jest  rozsądne  rozwiązanie.  Powiedział,  że  nadzór  nad  uchwałami  sprawuje  Nadzór  Prawny
Wojewody oraz Regionalna Izba Obrachunkowa. Uważa, że działamy zgodnie z literą prawa. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  poddała pod głosowanie
propozycję,  by  nie  podejmować  działania  i  czekać  na  wypowiedź  stosownych  organów.  W
głosowaniu jawnym za przedstawioną propozycją głosowało 14 radnych. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zapytała,  czy ktoś z zebranych osób chciałby zabrać
głos. 

Głos zabrał Pan Hansi Jurgen Malecki, który powiedział, że życie niesie różne niespodzianki.
Podziękował  dla  Wójta  Gminy  Barciany  za  to,  że  „przywrócił  go  do  życia  publicznego”  i
zaproponował udział na liście do Rady Powiatu.  Życzył Wójtowi Gminy Barciany zdrowia oraz
by ta kadencja była udana tak jak ta poprzednia. 

Następnie głos zabrała radna powiatowa – Alicja Kamińska. Przedstawiła się i podziękowała za
oddane głosy nie tylko na nią, ale także na listę. Była wieloletnią radną Gminy Srokowo. Będzie
starała się pracować na dobro mieszkańców Powiatu Kętrzyńskiego.

Z  kolei  Dyrektorzy  Zespołów  Szkół  złożyli  życzenia  dla  radnych,  ponieważ  nie  mogli
uczestniczyć na I sesji nowo wybranej Rady.    

Ad 9. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy Barciany.   
  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad II sesji Rady Gminy, zamknęła jej  posiedzenie o godz. 13.50,
dziękując wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
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Protokolant: Emilia Żelichowska
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